
Zápis z veřejného zasedání Zastupitelstva obce Levínská Olešnice 

konaného dne 25.4. 2018 

 
Místo konání: Kulturní dům v Levínské Olešnici    

 

1. Zahájení 

 

Zasedání zahájila v 19.00 hod. starostka obce ( předsedající) obce Levínská Olešnice. 

 

Zasedání bylo řádně svoláno v souladu se zákonem o obcích č. 128/2000 Sb.,  

Pozvánka byla zveřejněna na úřední desce. 

 

Předsedající z prezenční listiny přítomných členů ZO konstatovala, že je přítomno 7 členů zastupitelstva, 

zastupitelstvo je usnášeníschopné, ( příloha č.1) 
Dále předsedající upozornila zastupitele nahlásit případný střed zájmu k projednávaným bodům 

. 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele 

 
Předsedající navrhla ověřovatelé zápisu  p. Votočka St. ml.a Peterku D. , a zapisovatelkou p. Hákovou H.  Před 

hlasováním dala možnost vyjádřit se přítomným občanům. 

 

Usnesení č.  
20./ 25.4.2018    zastupitelstvo obce Levínská Olešnice navrhuje ověřovatele zápisu  pana Votočka St.     

                             a pana Peterku D., zapisovatelkou určuje paní Hákovou H. 

 
Výsledek  hlasování :   pro :  6   -proti  0     -zdržel se hlasování   1 (Hofman),    usnesení bylo schváleno 
               
Starostka informovala přítomné, že zápis z minulého veřejného zasedání ze dne 21.2.2018 byl vyhotoven a podepsán 

ověřovateli do 10 dnů od konání zasedání, nebyly k němu vzneseny žádné připomínky, tudíž je považován za 

schválený. Je zde k nahlédnutí, popř. na obecním úřadě v úředních hodinách. 

 

2. Schválení programu 
Předsedající seznámila s návrhem programu podle pozvánky, byl vznesen návrh na doplnění programu  

a to o bod : 

,, Zrušení limitu pokladní hotovosti“ 

 

Usnesení č.  

21./ 25.4. 2018      zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje doplnění  programu  o bod : 

 ,,Zrušení limitu pokladní hotovosti“ 

Výsledek  hlasování :  pro  :   6   -proti 0,    -zdržel se  hlasování 1 (Hofman),   usnesení bylo schváleno 
 
Program : 
1. Zahájení,jmenování zapisovatele,jmenování ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 

3. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

4. Zpráva starostky obce 
5. Zpráva inventarizační komise 

6. Dodatek č.9 o poskytování cestovních náhrad            
7.Plán činnosti kontrolního a finančního výboru na rok 2018 

8. Rozpočtová změna č. 1/2018                                                                            

9. Vyhodnocení výsledků Výzev k podání nabídek, uzavření SoD       
10. Určení disponenta k účtu Patria Direct 

11. Žádost o dotační podporu POV LK    

12. Projednání a schválení smlouvy o sdružení finančních prostředků 
13.Různé – žádosti o příspěvky                                     

14.Závěr                                

 

Usnesení č. 

22./ 25.4. 2018    zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje navržený program (Příloha č. 2)      

                        

Výsledek  hlasování :  pro  :  6    -proti 0,    -zdržel se  hlasování 1 (Hofman),   usnesení bylo schváleno 



 
 3.  Uvolněný mandát v zastupitelstvu obce nastoupení náhradníka, složení slibu 
   Starostka oznámila, že zastupitel pan Jiřiště Lubomír podal písemnou rezignaci na mandát zastupitele dne 

31.3.2018. Pan Jiřiště zároveň zastával funkci místostarosty. Podle zák. č. 491/2001 Sb.,o volbách do zastupitelstev 

obcí nastupuje za člena zastupitelstva náhradník podle pořadí k téže kandidátní strany. Pan Jiřiště kandidoval za SDH 

Žďár u Staré Paky, podle výsledků voleb 1., náhradníkem v pořadí byla paní Zemanová Věra, potom pan Meduna 

Petr. Oba tito náhradníci se vzdali mandátu k 1.4.2018. Třetí náhradník v pořadí byl pan Hofman Ondřej, který mandát 

přijal.  

Pan Jiřiště na předchozí  pracovní poradě seznámil zastupitele se svým úmyslem rezignovat a jako důvod uvedl, že mu 

na konci roku 2017 u zaměstnavatele skončil pracovní poměr a on se chce plně věnovat své nové práci a už by neměl 

čas svědomitě vykovávat funkci místostarosty a zastupitele. Starostka upozornila na skutečnost, že rezignace je 

závažný krok, protože podle zákona už podanou rezignaci nelze vzít zpět. 

 

Starostka přečetla slib a pan Hofman slovem ,,Slibuji“ a podpisem se stal právoplatným novým členem zastupitelstva 

obce Levínská Olešnice. 

Dále navrhla, aby pan Hofman dostával měsíční odměnu ve stejné výši jako ostatní zastupitelé, (50 % z maximální 

možné výše nároku podle NV č. 318/2017 Sb.), tj. 1 230,- Kč s platností od 1.5.2018.  

 

Usnesení č. : 

23./ 25.4. 2018      zastupitelstvo obce Levínská Olešnice stanovuje odměnu ve výši 1230,- Kč pro   

                              neuvolněného člena zastupitelstva obce Levínská Olešnice pana Hofmana Ondřeje  

                              s platností od 1.května  2018, podle ustanovení § 84 odst. 2 písmeno n) ve spojení  

                              s ustanovením § 72 odstavec 2 zákona o obcích 

                              

    Výsledek    hlasování :  pro  :   7   -proti 0,    -zdržel se  hlasování        ,   usnesení bylo schváleno 
 

  

4. Kontrola usnesení z minulého veřejného zasedání 

 
usnesení č. 1/21.2.2018 až 19/21.2.2018 splněno, zprávu přečetla p. Hradecká 

 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí kontrolu usnesení z minulého veřejného zasedání. 

 

 

5. Zpráva starostky                                                                   

V úvodu své zprávy se starostka zmínila o zimní údržbě v obou našich obcích, oznámila zahájení kompostovací 

sezony a informovala o skutečných nákladech za kompostování za rok 2017. Jednalo se o částku 36 779,- Kč, 

z toho je 24 151,- Kč za kompostování a 12 628,- Kč za svozy. Z obou našich obcí bylo odvezeno celkem 226 m3 

hmoty v 19 kontejnerech.  

Zmínila se o stavu místních komunikací, některé jsou ve špatném stavu. Obec podala žádost o dotaci z MMR na 

opravu cesty k Martinkovým, která je v havarijním stavu. U vytypovaných cest bude dle možnosti provedena 

lokální oprava. Zmínila se o podaných výzvách na investiční akce – výzva č. 1 – ošetření dřevin ve Žďáru – práce 

jsou ukončeny, výzva č. 2 – dětské hřiště u MŠ – zhotovitel p. Slavík má objednané herní prvky, práce zahájí 

v polovině května, výzva č. 4 – výměna vchodových dveří MŠ – hotovo, výzva č. 5 – oprava pomníku padlým – 

práce započaty, výzva č. 6 – oprava komunikace k Martinkovým – práce zahájeny. 

Lesní hospodářství – máme podanou žádost o dotaci na ekologické hospodaření v lesích, připravujeme podání 

žádosti na položení lapáků. Hospodaření v lesích je složité díky kalamitám, je nadbytek dřeva a hospodář pan 

Trejbal intenzivně shání pracovníky na likvidaci kalamity a následný odbyt. Velkou hrozbou je výskyt kůrovce. 

Na obecních stránkách je vyvěšena informace MZe majitelům lesních porostů o povinnosti nepřetržité kontroly 

stavu lesa z důvodu množícího se kůrovce. 

Dále se starostka zmínila o rezignaci pana Jiřištěho  na mandát zastupitele, seznámila přitomné s postupem podle 

platné legislativy. 

GDPR – přijali jsme několik opatření, abychom od 25.5. byli v souladu s evropským nařízením. Jmenovali jsme 

pověřence, postupně zpracováváme potřebnou agendu. Budeme pečlivě zvažovat zveřejńování písemností na 

webových stránkách obce, začerňovat se budou osobní údaje. 

Na závěr zazněla informace, že na obci proběhla závěrečná kontrola hospodaření obce za rok 2017 s kladným 

hodnocením.    

 



 

 Zastupitelstvo obce bere na vědomí zprávu starostky obce. 

 

6. Projednání schválení nových stanov DSO :  Jilemnicko – svazek obcí 

- svazek vznikl v r. 2000, od tohoto roku je obec  členem, ve svazku obcí je členy 21 obcí 1.-.3. typu 

- od roku 2000 jsou stále stejné stanovy, od stejného roku jsou vydány 4 dodatky, rada svazku navrhla vydat stanovy 

nové, které už budou v souladu  s platnou legislativou, a ty musí být schváleny ve všech obcích svazku 

 - činnost svazku –komunitní  kompostování (6 kompostáren), připravuje projekt v Hrabačově 

- kulturní a společenské akce a projekty – Krakonošovy letní podvečery v Jilemnici, Den učitelů 

- propagace regionu v ČR i v zahraničí – hlavně v Polsku a Německu 

- projekty - v oblasti sociálních služeb, společný svoz komunál. odpadů -připravuje se žádost společný projekt 

 

Usnesení č. 

24./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje nové znění Stanov DSO : Jilemnicko –  

                             svazek obcí dle přiloženého návrhu  
                              

Výsledek   hlasování :  pro  :  6    -proti 0,    -zdržel se  hlasování 1 (Votoček),   usnesení bylo schváleno 
 
 

 

7. Vyhodnocení výsledků výzev č. 3/2018, 7/2018 a 8/2018 na podání cenové a věcné nabídky, uzavření SoD               

 

výzva č. 3/2018 - ,,Oprava střechy kulturního domu v Levínské Olešnici  

osloveny 3 firmy k podání cenové nabídky doporučeným dopisem , výzva rovněž zveřejněna na webových stránkách 

obce. Jediným hodnotícím kritériem byla nejnižší cena. Stávající střešní krytina – eternit je ve špatném stavu a na 

mnoha místech zatéká. 

Na tuto akci je podána žádost o dotaci z POV. 

 

Usnesení  č.   

25./ 25.4.2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje výsledky Výzvy č.3/2018 k podání cenové  

                           nabídky na veřejnou zakázku ,,Oprava střechy  kulturního domu v Levínské Olešnici“ 

                           a  uzavření smlouvy  o dílo s firmou  Vítězslav Šimek, práce tesařské, Levínská Olešnice 168,  

                           za  cenu 698 970,91 Kč bez DPH.  

                              

  Výsledek   hlasování :  pro  :  7    -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,       usnesení bylo schváleno 

 
Výzva č. 7/2018 - ,,Přestrojení čerpací stanice ve Žďáru u Staré Paky“ 

osloveny 3 firmy k podání cenové nabídky doporučeným dopisem , výzva rovněž zveřejněna na webových stránkách 

obce. Jediným hodnotícím kritériem byla nejnižší cena. 

Jedná se o demontáž stávající vybavení a následnou montáž nového vystrojení vodárny včetně úpravy rozvaděče.  

Obec coby vlastník a provozovatel vodovodu musí podle vodního zákona každoročně vyčlenit určité finanční 

prostředky na obnovu vodovodu, tak tato investiční akce bude v souladu se zákonem. 

 

Usnesení  č.   

26./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje výsledky Výzvy č.7/2018 k podání cenové  

                            nabídky na veřejnou zakázku ,,Přestrojení čerpací stranice ve Žďáru u Staré Paky “  

                            a uzavření smlouvy  o dílo s firmou OBIS, spol.s.r.o. , Přibyslavská 200, Nová Paka 

                             za  cenu  157 301,- Kč bez DPH.  

 

     Výsledek   hlasování :  pro  :   7   -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,        usnesení bylo schváleno 

 

Výzva č. 8/2018 - ,,Úprava prostranství u vodárny ve Žďáru u Staré Paky“ 

osloveny 3 firmy k podání cenové nabídky doporučeným dopisem , výzva rovněž zveřejněna na webových stránkách 

obce. Jediným hodnotícím kritériem byla nejnižší cena. 

 

Výzva se týká zhotovení otevřeného, dřevěného přístřešku se sedlovou střechou pevně připojeného k vodárně. 

Součástí přístřešku bude dřevěné sezení. U vodárny se ponechá stávající rovná střecha, odstraní se boční  atyky a bude 

zhotovena nová sedlová střecha se stejnou krytinou jako u přístřešku. 

 



Usnesení č. : 
 27./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje výsledky Výzvy č.8/2018 k podání cenové  

                            nabídky na veřejnou zakázku ,,Úprava prostranství u vodárny ve Žďáru u Staré Paky“   

                            a uzavření  smlouvy o dílo s firmou  Vítězslav Šimek, práce tesařské, Levínská Olešnice 168, 

                             za cenu 125 000,- Kč bez DPH.  

 
 Výsledek   hlasování :  pro  : 7     -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,    usnesení bylo schváleno 

 

 

8) Projednání cenové nabídky na kamenické práce v KD Žďár – dveřní ostění a schodiště 

 Na základě podnětů od občanů na špatný stav vchodových dveří a vstupního schodiště u KD Žďár byli osloveny  

dvě kamenické firmy k podání cenové nabídky na opravu – Kamenictví Kynčl Jilemnice  za 80 828,- Kč a Rosa Aleš, 

Vidochov za 66 500,- Kč. Opravu vchodových dveří zajistí pan Moravec za dohodnutou cenu do 10 000,- Kč a tyto 

práce budou řešeny objednávkou.     

 

Usnesení č. : 

28./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje provedení kamenických prací v KD Žďár  

                             u Staré Paky  - restaurování pískovcového ostění včetně  vstupního schodiště a uzavření  

                             smlouvy o dílo  s panem Alešem Rosou, Vidochov 78 za celkovou cenu  66 500,- Kč.    

 

   Výsledek  hlasování :  pro  : 7     -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,       usnesení bylo schváleno 
 

 

9. Projednání žádosti – poskytnutí finančního daru 
Obdrželi jsme žádost o poskytnutí finančního daru od MO Diabetici Mříčná na činnost v roce 2018. 

V této organizaci máme přibližně  4 naše občany, ale z důvodu ochrany osobních údajů nám vedení spolku nemůže 

poskytnout jejich jména.  Získané  finance použijí na rekondiční pobyty, pořady, přednášky, výlety,...  

      návrh na příspěvek 1000 Kč  

p. Votoček - i v minulosti se přispívalo touto částkou ? 

p. Nosková - ano 

p. Votoček - ano, souhlasíme 

 

Usnesení č. : 

29./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje darovací smlouvu na poskytnutí finančního  

                            daru Svazu diabetiků ČR, pobočný spolek v Jilemnici ve výši 1 000,- Kč.  
                             

Výsledek   hlasování :  pro  :   7   -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,    usnesení bylo schváleno 

 
 

10. Zrušení limitu pokladní hotovosti 
Hospodaření obce a z toho vyplývající hospodářské operace a účetnictví je upraveno několika základními předpisy, 

např. zákonem o účetnictví, zákonem o obcích  nebo zákonem o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů. 

V hlavní pokladně je stanovený limit, který se nesmí překročit. Vzhledem k tomu, že  je mnoho fakturace za dřevo, 

vodu, psy, odpady a hodně občanů platí v hotovosti, stav pokladní hotovosti se musí neustále kontrolovat. 

Na základě doporučení paní kontrolorky z krajského úřadu by bylo vhodnější vést hlavní pokladnu bez limitu 

pokladního zůstatku -  hotovost bude zůstávat podle odhadu účetní. Stav pokladny může být kdykoliv kontrolován od 

starostky nebo finančního výboru. 

 
Usnesení č. : 

30./ 25.4. 2018     zastupitelstvo obce Levínská Olešnice schvaluje vedení pokladny obecního úřadu  

                             v Levínské Olešnici bez limitu  pokladního zůstatku s platností od 1.5.2018 

 

Výsledek  hlasování :  pro  :   7   -proti 0,    -zdržel se  hlasování 0,    usnesení bylo schváleno 
 
 

11. Různé – prodej obecního pozemku 
Pan Hambálek, majitel chalupy čp. 113 v Levínské Olešnici si podal žádost o odkoupení obecního pozemku p.č. 156 a 

p.č. 155, které souvisí s jeho nemovitostí.  



Svou žádost o odkup pozemků zdůvodňuje tím, že již užívá část pozemku, většina pozemku  je ale  zanedbaná, jsou 

tam přerostlé stromy, terén je vlhký, skoro močál – v létě tam jsou komáři a tak  chce ho dát do pořádku. 

Starostka upřesnila informace o pozemku,  parcely jsou rozlehlé, 1702 m
2
 a 176m

2
, obojí zapsané v KN jako trvalý 

travní porost, kdyby se parcely měly prodat, tak pouze jako celek z důvodu přístupu z obecní komunikace. Obec nemá 

ve svém vlastnictví  tolik velkých pozemků u komunikace, po nezbytné úpravě by mohla vzniknout pěkná parcela, 

která by se mohla nabídnout třeba na stavbu rodinného domu.  V budoucnu se pokusíme pozemek upravit a odvonit - 

což už bylo v minulosti ale v současné době to nefunguje. 

Starostka – podle zákona o obcích jsme povinni pečovat o zachování a rozvoj majetku obce a pro případný prodej 

musíme mít opodstatněný důvod. V tomto případě nedoporučuji žádosti vyhovět.  

p. Votoček - dost jsme to probírali na pracovní poradě, byla shoda na neodprodání pozemku, ponecháme ho v majetku 

obce 

p. Peterka - pokusíme se zkvalitnit pozemek a prostředí 

Zastupitelstvo se shodlo na tom, že žádost pana Hambálka o prodej pozemku bude zamítnuta. 

 

Lízr A. st – souhlasím s Vaším rozhodnutím, ten pozemek by bylo škoda prodat     

 

Jaroslav Lízr - dotaz - podle kterých kriterií oslovujete firmy na výzvy a akce?  Proč mě nikdo neoslovil, také mám 

firmu,   kdo viděl střechu na KD ? Jsou to vyhozené peníze. 

starostka – projekt na opravu střechy zpracoval projektant - inženýr, který má autorizaci na projektování pozemních 

staveb. Byl řádně osloven, na základě několika místních šetření  zpracoval projekt, připravil rozpočet - výkaz výměr 

dle platného ceníku, který každoročně vydává ministerstvo financí.  Doporučeným dopisem jsme oslovili několik 

firem, se kterými máme dobré zkušenosti z minulosti, všem byla zaslána výzva, projektová dokumentace včetně 

slepého výkazu výměr.  - Chcete zpochybnit náš postup? 

Jaroslav Lízr - ano, chci to  zpochybnit, kde je v zadání popsán odvoz nebezpečného odpadu? Víte že je na střeše  - 

nebezpečný odpad ? 

Starostka  - v zadání je vše potřebné k řádnému provedení akce, nemusíte mě poučovat o tom, že eternit je nebezpečný 

odpad. Ve smlouvě o dílo bude odstavec, který výslovně ukládá zhotoviteli akce, že v plném rozsahu  zodpovídá za 

likvidaci všech odpadů na stavbě podle zákona o odpadech, zvláště těch nebezpečných.   

Co se týče našeho postupu při zadávání výběrového řízení-   vzhledem ke skutečnosti, že předpokládaná hodnota u 

opravy střechy se pohybuje do 1 mil. Korun, tak se nejedná o VZMR  ani o podlimitní veřejnou zakázku. Z tohoto 

důvodu nejsme povinni se řídit zákonem o veřejných zakázkách, ale musíme dodržovat transparentnost.  Vždy 

oslovíme několik vytypovaných firem, nicméně si cenovou nabídku  může podat kdokoliv, protože výzva je vždy 

vyvěšena na internetových stránkách obce, a pokud si dobře pamatuji, tak v minulém volebním období se toto 

nedělalo. Ke zveřejňování výzev na internetu na podávání cenových nabídek jsme přistoupili na základě připomínky  

p. Meduny asi před 3 lety, který nebyl osloven napřímo.  

Antonín Lízr - některé věci jsou zavádějící, je potřeba oslovovat více firem a podnikatelů v obci, bez vyjímky 

starostka – všichni, kdo zašlou cenovou nabídku, ať už byli osloveni napřímo nebo si přečetli výzvu na webu,  můžou 

soutěžit o zakázku, pokud  splní všechny zadané podmínky. 

Starostka - když jste si  přečetl výzvu na netu, mohl jste se do výběr.řízení přihlásit 

Lízr Jaroslav  a Lízr Antonín – je to směšné, jak to děláte, víme jak se takové zakázky zadávají 

p. Martinek  - taky ses mohl přihlásit když jsi o výzvě moc dobře věděl 

J. Lízr - mohl jsem se zúčastnit, ale nechci být kritizován, chci být kritikem 

A.Lízr - proč se vůbec dělá střecha, je to zbytečná práce a tak jak to je navržené tak to jsou  vyhozené peníze 

starostka – nikdo z nás zastupitelů není odborníkem zpracování PD na stavby, ale jak jsem už říkala, střechu viděl 

odborník- projektant s ukončeným vysokoškolským vzděláním a patřičnou autorizací. Hlavním důvodem, proč 

chceme dát novou krytinu na střech KD je ten, že současný eternit je mnoha místech popraskaný a do střechy zatéká. 

Výlezy na střechu jsou provedeny nekvalitně, zatéká a jsou plesnivé zdi, také dojde k jejich výměně.    

p.Meduna - byl jsem osloven na jednu akci, ale tesařinou se už nezabýván, proto jsem nereagoval, akce jako oprava 

silnice byla na netu až dodatečně, nikdo o ní nevěděl a nemohl se přihlásit 

starostka – vkládání informací a dokumentů na obecní webové stránky měl na starosti místostarosta, teď si nejsem  

jista o této informaci, dohledáme to.  

p.Kalkusová - není zájem o dřevo? 

starostka – přestává být zájem o dřevo-  kulatinu na další zpracování ze strany odběratelů, protože vzhledem ke 

kůrovcové kalamitě a nedávné vichřici je ho nadbytek. O  palivové dřevo zájem je, možnost odběru má kdokoliv, 

nejenom místní občané. 

p. Kalkusová - kontejner u školky na papír je i pro veřejnost?  Lidé tam ukládají nesešlapané krabice, chtělo by to 

napsat ceduli 

starostka – ano, mohou ho využívat i občané z okolních nemovitostí, není pouze pro potřeby MŠ.   Doufám, že lidé 

za ty roky už vědí kam co a jak patří, v jakém stavu. Pan Hradecký i já neustále kontrolujeme kontejnery, vybíráme 

z nich to, co tam nepatří.  



Na každém kontejneru je nalepený letáček, ale není možné držet hlídky a každého kontrolovat. Každý z nás by měl 

k odpadům přistupovat zodpovědně, ale je mi jasné, že se stále najdou někteří, kteří tohle neřeší.  

Nejde pouze o nekvalitní třídění odpadů, ale všichni dobře víte, že ve vsi neustále řešíme čistotu, zvláště po zimě, kdy 

na okrajích cest jsou exkrementy po  psech nebo odhozené odpadky.  

Asi to bude ještě nějakou dobu trvat, než si všichni uvědomí, že je potřeba k těmto věcem přistupovat zodpovědně.  

 

Starostka obce poděkovala přítomným za účast a ukončila schůzi zastupitelstva v 21.10 hod.  

 

 

V Levínské Olešnici   4. 5.2018 

 

 

Zapsala :  Háková H.      

            

 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 

 

Starostka obce: 


